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REVISTA PRESEI 
 

 

 Sindicaliștii din Sănătate pun tunurile pe Guvern, în scandalul Legii Salarizării: 'Consecinţe dezastruoase 
pentru sistemul medical' 
Federaţia Sindicală Hipocrat se declară ”indignată” de atitudinea autorităţilor faţă de problemele generate de 
Legea Salarizării şi afirmă că întâlnirea cu managerii de spitale arată ”lipsa de respect” faţă de angajaţii din sistem. 
”Nimeni nu a fost preocupat să rezolve problemele fundamentale ale salarizării, iar totul se rezumă la o mişcare 
de imagine cu consecinţe dezastruoase pentru sistemul medical”, spun sindicaliştii. Sindicalitii anunţă că susţin 
orice măsură de protest. 
”Federaţia Sindicală Hipocrat este indignată de atitudinea autorităţilor faţă de problemele generate de 
iresponsabilitatea cu care au redactat şi au înţeles să aplice principiul echităţii în Legea Salarizării şi în 
regulamentul de sporuri. Întâlnirea cu managerii de spitale şi comportamentul inadecvat faţă de personalul 
medical, în ansamblu, sunt menite să arate lipsa de respect cu care am fost şi suntem trataţi, dacă mai era nevoie 
de o confirmare. În fond, nimeni nu a fost preocupat să rezolve problemele fundamentale ale salarizării, iar totul 
se rezumă la o mişcare de imagine cu consecinţe dezastruoase pentru sistemul medical. Au luat bani din stânga şi 
au pus în dreapta, au plimbat pe hârtie nişte fonduri şi, ce e cel mai grav, au luat de la unii ca să dea altora. 
Niciodată până acum, inechităţile salariale nu au atins un asemenea nivel”, a declarat, marţi, Ion Cotojman, 
preşedintele Federaţiei Sindicale Hipocrat, conform News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 SCANDALUL locurilor repartizate la facultăţi | Ministerul Educaţiei: Realocarea locurilor bugetate este legală, 
indiferent de momentul la care se disponibilizează 
MEN susţine că realocarea locurilor bugetate este legală, indiferent de momentul la care se disponibilizează. 
Precizarea, după ce rectorul Universităţii Bucureşti a declarat că cererea ministrului Educaţiei de redistribuire a 
locurilor rămase libere este o invitaţie la a încălca legea. 
"În baza autonomiei universitare, realocarea locurilor bugetate este legală între programele de studii ale unei 
facultăţi sau între facultăţi, indiferent de momentul la care locurile bugetate se disponibilizează. Decizia 
redistribuirii locurilor finanţate de stat se poate lua prin modificarea hotărârii iniţiale de repartizare a locurilor 
bugetate în cadrul Senatului Universităţii, în baza unei metodologii/proceduri/decizii interne, aşa cum reiese din 
prevederile Legii Educaţiei Naţionale nr. 1/2011, art. 205, alin.(9), potrivit căruia „statutul de student cu taxă se 
modifică în condiţiile stabilite de senatul universitar”", transmite Ministerul Educaţiei Naţionale (MEN). 
Precizarea vine după ce Mircea Dumitru, rectorul Universităţii Bucureşti, a declarat, marţi, că cererea ministrului 
Educaţiei de redistribuire a locurilor bugetate rămase libere este o invitaţie la a încălca legea. 
„Această manipulare a opiniei publice este absolut iresponsabilă, pentru că Universitatea a fost criticată din motiv 
că respectă cadrul legal al educaţiei. (..) Nu avem dreptul legal ca în timpul anului universitar să redistribuim 
locurile care rămân libere prin retragerea studenţilor, la alţi studenţi. Dacă un student decide să plece sau este 
exmatriculat, atunci se pierde complet locul acestuia şi nu poate fi redistribuit prin alte programe. (..) Ideea că noi 
am returnat 900 de locuri pentru că nu am fost capabili să le redistribuim în timpul anului universitar este o 
invitaţie din partea domnului ministru la a încălca legea. Am fost certaţi ieri în public, admonestaţi şi criticaţi 
pentru că am respectat legea”, a declarat rectorul Universităţii Bucureşti, Mircea Dumitru. 
Dumitru a precizat că Universitatea Bucureşti va continua demersurile în instanţă. 
Reacţia rectorului Universităţii Bucureşti vine după ce ministrul Educaţiei, Valentin Popa, a declarat, luni, după o 
întâlnire cu studenţii, că instituţia de învăţământ are 900 de locuri bugetate nerepartizate, care ar putea fi oferite 
celor care sunt la studii cu taxă. 
Senatul Universităţii Bucureşti a solicitat Ministerului Educaţiei anularea imediată a repartizării locurilor bugetate 
pentru anul universitar 2018-2019 şi revenirea la cifra de şcolarizare aferentă anului universitar anterior, până la 
elaborarea şi implementarea unor criterii juste şi transparente, acuzând implicare politică. 
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În urmă cu o săptămâna, ministrul Educaţiei a spus că alocarea locurilor la universităţi nu s-a făcut pe criterii 
politice, precizând că repartizarea actuală este una preliminară, cea definitivă urmând să aibă loc în toamnă. 
Universitatea pierde 60 de locuri faţă de anul precedent, la master sunt alocate cu 334 de locuri mai puţin, iar la 
doctorat, au fost „tăiate" 59 de locuri, cu 17% mai puţin decât în anul universitar 2017-2018". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angajații din penitenciare au RĂBUFNIT: solicită DEMISIA lui Tudorel Toader 
Sindicaliştii din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (ANP) anunţă că în sistem există peste 1,5 milioane de 
ore suplimentare nerecuperate şi neplătite în ultimii trei ani, valoarea acestora ridicându-se la 10,5 milioane de 
euro. Sindicaliştii vorbesc despre ”inflaţia de proiecte pentru premierea şi bunăstarea infractorilor” a căror 
finanţare nu pare a fi o problemă pentru Guvern, deşi sunt ”de zeci de ori mai scumpe”. Ei cer demiterea 
ministrului Justiţiei şi plata orelor suplimentare, în caz contrar anunţând acţiuni de protest. 
”În contextul inflaţiei de proiecte pentru premierea şi bunăstarea infractorilor, a căror finanţare de la Bugetul de 
Stat nu pare sa fie o problemă, reamintim Guvernului şi Parlamentului că Statul Român datoreaza personalului din 
penitenciare peste 10,5 de milioane de Euro pentru cele peste 1,5 milioane de ore suplimentare nerecuperate si 
neplatite in ultimii 3 ani. Ministrul Justiţiei a promis în decembrie 2017, după ce colegii de la Penitenciarul Vaslui 
au refuzat să intre în serviciu, că problema acestor restanţe se va rezolva până la sfârşitul aceluiaşi an. 4 luni mai 
târziu nu s-a rezolvat nimic. O altă promisiune neonorată şi un alt motiv ca Tudorel Toader să fie demis pentru 
indolenţă şi incompetenţă”, scriu sindicaliştii din ANP, într-un comunicat de presă. 
Potrivit acestora, suma datorată angajaţilor din penitenciare pentru muncă prestată, este de 49 de ori mai mică 
decât cea promisă infractorilor cu titlu de despăgubiri de câte 5 - 8 euro pentru fiecare zi de detenţie în conditii 
”aşa-zise improprii”. 
”Peste 520 de milioane de euro ar urma să ne coste această investitie în criminalitate. În acelaşi context, la un 
cost mediu de operare a unui sistem de supraveghere prin brăţări electronicede 750 de euro pe an pentru fiecare 
infractor dintre cei 6.000 care estimăm ca ar putea beneficia în actualele conditii propuse, această cheltuială 
pentru bunăstarea infractorului s-ar ridica la 13,5 milioane de euro pentru o perioadă de 3 ani”, mai spun 
sindicaliştii. 
Aceştia spun că, din păcate, nu pot fi estimate ”despăgubirile pentru victimele infracţiunilor ori pentru personalul 
care a lucrat în condiţii improprii în penitenciare pentru că nu există astfel de preocupări pentru guvernanţi şi 
parlamentari”. 
”Pentru publicul interesat de respectarea drepturilor omului precizăm că munca forţată este interzisă în România 
prin Constituţie, iar înşelătoria este calificată ca infracţiune în Codul Penal. Ori, personalul din penitenciare obligat 
să lucreze fără să fie plătit se află exact în această situaţie”, msi spun sindicaliştii. 
Aceştia reamintesc faptul că, la intervenţia organizaţiilor sindicale din penitenciare şi Poliţie, Legea cadru a 
salarizării 153/2017 a fost modificată în Parlament în sensul în care, pentru viitor, orele suplimentare să poată fi 
plătite într-un plafon de 3%. 
”Această prevedere legală este însă absolut insuficientă raportat la nevoile operative şi nu rezolvă problema 
datoriilor restante. Revenim, deci, cu solicitarea ca ministrul Tudorel Toader să fie demis şi orele suplimentare 
nerecuperate să fie plătite pentru ultimii 3 ani, cu precizarea că demersurile de informare publică vor fi urmate în 
curând de noi acţiuni de protest în stradă ale personalului din penitenciare şi de blocarea activităţii acestor 
instituţii”, anunţă sindicaliştii din ANP. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Liviu Dragnea, discuţii cu oficialii europeni despre preluarea preşedinţiei Consiliului UE de către România  
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a avut întrevederi cu omologii din Austria, Elveţia, Franţa şi 
Polonia, în contextul Conferinţei Preşedinţilor de Parlamente din UE, de la Tallinn. Temele abordate, strategia 
pentru Regiunea Dunării, preluarea României a preşedinţiei Consiliului UE.Dragnea, discuţiicialii  
"Am avut discuţii foarte consistente cu domnul Wolfgang Sobotka, preşedintele Consiliului Naţional al Republicii 
Austria, privind preluarea, de către România, a preşedinţiei Consiliului UE. Austria îşi încheie mandatul în 
decembrie, iar noi preluăm în ianuarie. Bineînţeles că am discutat despre obiectivele prioritare pentru ei, aşa cum 
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sunt dezvoltarea societăţii digitale sau investiţiile în inovare, pe care le vom sprijini şi în mandatul nostru. Un 
subiect special a fost Strategia pentru Regiunea Dunării, care, la bază, e o iniţiativă româno-austrică cu un imens 
potenţial de coeziune socială şi dezvoltare economică", a declarat Liviu Dragnea, potrivit unui comunicat de presă 
al Camerei Deputaţilor remis MEDIAFAX. 
 
Potrivit sursei citate, la întrevederea cu Dominique De Buman, preşedintele Consiliului Naţional al Confederaţiei 
Elveţiene, Dragnea a purtat discuţii care au vizat subiectele de interes comun precum contribuţia financiară 
elveţiană, a cărei rată de absorbţie în ţara noastră depăşeşte 85%, respectiv susţinerea Acordului cadru între UE şi 
Elveţia. Subiectele abordate vor fi aprofundate de către Dragnea în cadrul vizitei sale oficiale la Berna, de la 
sfârşitul lunii mai. 
În contextul evenimentelor pregătite pentru acest an, printre care Sezonul România – Franţa şi consolidarea 
parteneriatului strategic prin actualizarea Foii de parcurs, Liviu Dragnea şi François de Rugy, preşedintele Adunării 
Naţionale franceze, au considerat oportun un schimb de opinii privind rolul diplomaţiei parlamentare în 
consolidarea proiectelor comune. 
De asemenea, şeful Camerei Deputaţilor a discutat şi cu Marek Kuchciński, mareşalul Seimului Republicii Polone, 
despre disponibilitatea de a utiliza instituţiile legislative pentru a intensifica cooperarea dintre cele două ţări şi a 
promova o agendă comună la nivel european. În cadrul convorbirii, au fost evidenţiate dinamica pozitivă a 
contactelor bilaterale şi poziţiile convergente ale celor două ţări pe mai multe niveluri de cooperare 
internaţională, o atenţie deosebită fiind acordată revitalizării Parteneriatului estic. 
Conferinţa Preşedinţilor de Parlamente din Uniunea Europeană constituie un forum anual de discuţii privind rolul 
şi responsabilităţile parlamentelor naţionale în structura europeană şi s-a desfăşurat în perioada 23-24 aprilie. 
La reuniune a participat şi preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. Pe agenda reuniunii de anul acesta de 
la Tallinn, Estonia, au fost prevăzute sesiuni plenare având ca teme viitorul Uniunii Europene, asigurarea 
siguranţei cetăţenilor europeni şi facilitarea schimburilor de informaţii la nivelul parlamentelor naţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a dat ordonanță pentru schimbarea unei OUG: Se vrea stabilirea unor contribuții în domeniul 
sănătății 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
24 aprilie 2018 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului de cooperare privind parteneriatul şi dezvoltarea între Uniunea 
Europeană şi statele membre ale acesteia, pe de o parte, şi Republica Islamică Afganistan, pe de altă parte, 
semnat la Munchen, la 18 februarie 2017 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.77/2011 
privind stabilirea unor contribuții pentru finanțarea unor cheltuieli în domeniul sănătății 
Citește și: Dezastru pentru H&M! De peste 40 de ani nu s-a întâmplat asta 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Protocolului între Ministerul Afacerilor Interne din România şi Ministerul 
Afacerilor Interne din Republica Bulgaria, semnat la 3 octombrie 2017, la Varna, pentru implementarea Acordului 
între Guvernul României şi Guvernul Republicii Bulgaria privind readmisia cetăţenilor proprii şi a străinilor, semnat 
la Bucureşti, la 23 iunie 2000 
2. HOTĂRÂRE privind aprobarea scoaterii din rezervele de stat a unor cantităţi de produse şi acordarea acestora 
ca ajutoare umanitare interne de urgenţă, cu titlu gratuit, pentru protecţia populaţiei afectate de fenomenele 
hidrometeorologice periculoase din judeţele Teleorman şi Vrancea 
Citește și: Noi informații despre trecerea la euro! Precizările premierului Viorica Dăncilă 
3. HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi înscrierea în inventarul domeniului public al 
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statului a unui imobil, aflat în administrarea Ministerului Afacerilor Interne-Administraţia Naţională a Rezervelor 
de Stat şi Probleme Speciale 
4. HOTĂRÂRE pentru aprobarea transmiterii unor bunuri din infrastrucura secundară de irigaţii aparţinând 
domeniului privat al statului, aflată în administrarea Agenţiei Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare şi situată pe 
teritoriul Organizaţiei utilizatorilor de apă pentru irigaţii CRÂNGU 1,2, judeţul Teleorman, în proprietatea acestei 
organizaţii 
5. HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar şi modificarea datelor de identificare ale unor bunuri aflate 
în domeniul public al statului şi în administrarea unor unităţi din subordinea Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale 
6. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.13/2017 privind organizarea şi 
funcţionarea Ministerului Cercetării şi Inovării 
7. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Complexul 
Energetic Oltenia S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
8. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Comercială 
Uzina Termoelectrică Midia-S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
9. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Regia Autonomă 
Tehnologii pentru Energia Nucleară, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
10.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Naţională de 
Închideri Mine Valea Jiului-S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
11.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Electrocentrale 
Constanţa S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
12.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Naţională a 
Apelor Minerale S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Economiei 
13.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Compania Naţională 
pentru Controlul Cazanelor, Instalaţiilor de Ridicat şi Recipientelor sub Presiune "CNCIR" S.A., aflată sub 
autoritatea Ministerului Economiei 
14.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar ale imobilelor 1318 şi 3151, aflate în domeniul public al 
statului şi pentru transmiterea acestora din domeniul public al statului şi din administrarea Ministerului Apărării 
Naţionale în domeniul public al judeţului Călăraşi 
15.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 2692, aflat în domeniul public al statului şi 
pentru transmiterea acestuia din domeniul public al statului şi din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în 
domeniul public al judeţului Dolj 
16.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 363 aflat în domeniul public al statului şi în 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale şi pentru transmiterea acestuia în domeniul public al municipiului 
Vaslui 
17.HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii şi amenajări la 
terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Buzău, 
Constanţa, Timiş şi municipiul Bucureşti, în vederea scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru 
actualizarea anexei nr.4 la Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 
bunurilor din domeniul public al statului 
18.HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr.29 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
19.HOTĂRÂRE pentru completarea anexei nr.69 la Hotărârea Guvernului nr. 1.357/2001 privind atestarea 
domeniului public al judeţului Suceava, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Suceava 
20.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilelor aflate în domeniul public al statului şi în 
administrarea Ministerului Sănătăţii prin Spitalul de Psihiatrie Zam 
21.HOTĂRÂRE privind înscrierea unui imobil situat în oraşul Băile Herculane, judeţul Caraş-Severin, în inventarul 
centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, pentru darea acestuia în administrarea Ministerului 
Apărării Naţionale şi modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
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22.HOTĂRÂRE privind încetarea exercitării, cu caracter temporar, în condițiile legii, a funcției publice de prefect al 
județului Mureș de către domnul Goga Lucian 
23.HOTĂRÂRE privind încetarea exercitării, cu caracter temporar, în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Argeș de către domnul Stoian Gabriel 
24.HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Argeș de către domnul Bughiu Adrian-Dumitru 
25.HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Brașov de către domnul Folea Adrian-Laurențiu 
  
IV. MEMORANDUMURI 
MEMORANDUM cu tema: Acord de principiu privind contractarea de la Banca Internaţională pentru Reconstrucţie 
şi Dezvoltare a unui împrumut pentru politici de dezvoltare privind managementul riscurilor de dezastre, cu 
opţiune de amânare a tragerii (CAT-DDO), în valoare de cca. 400 mil. EUR; şi aprobarea notei mandat de 
negociere a acestui împrumut 
MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi a semnării Acordului între Guvernul României şi Sfântul Scaun 
privind colaborarea şi recunoaşterea reciprocă în domeniul învăţământului universitar 
MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării ''Programului de cooperare în domeniul educaţiei între 
Ministerul Educaţiei Naţionale din România şi Ministerul Educaţiei, Ştiinţei, Cercetării şi Sportului din Republica 
Slovacă pentru perioada 2018-2022 
MEMORANDUM cu tema: Constituirea Grupului de lucru interinstituţional pentru valorificarea serviciilor de 
supraveghere spaţială în vederea dezvoltării şi perfecţionării expertizei, infrastructurii, tehnologiilor şi serviciilor 
specifice-GLI-SSA 
MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor pentru ocuparea unor posturi vacante din cadrul 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale şi din cadrul unor instituţii publice subordonate 
MEMORANDUM cu tema: Aprobarea deblocării unor posturi vacante în cadrul Comisiei Naţionale de Prognoză - 
Direcţia Generală de Programare Economică 
MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării de către România a declarațiilor propuse de către Comisia 
Europeană pentru dezvoltarea noilor tehnologii: 
- Declaration of Cooperation on Artificial Intelligence 
- Declaration of Cooperation a European Blockchain Partnership 
- Declaration of Cooperation on fostering a dinamic ecosystem around EUR RDI funding with the Radar Platform 
V. NOTE 
1. NOTĂ cu privire la proiectul Programului legislativ al Guvernului pe anul 2018 
2. NOTĂ cu privire la proiectul Listei de priorităţi legislative ale Guvernului pentru prima sesiune ordinară 
parlamentară a anului 2018 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
Proiecte de puncte de vedere cu privire la 14 iniţiative legislative parlamentare 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Protocol SRI-CSM, încheiat în 2014, făcut public. DOCUMENTUL prevede asigurarea securităţii cibernetice a 
Consiliului 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a publicat, marţi, protocolul încheiat în anul 2014 între CSM şi SRI, prin 
Centrul Naţional Cyberint (CNC). Documentul are obiective de asigurare a securităţii cibernetice a Consiliului. 
Documentul a fost semnat pe 18 decembrie 2014, fiind avizat de Adrian Bordea, fost preşedinte al CSM, şi George 
Maior, fost director al SRI. 
Protocolul prevede asigurarea securităţii cibernetice a CSM. Astfel, potrivit actului, transmite către Cyberint 
informaţii despre posibile atacuri informatice sau incidente de securitate deosebite, "pune la dispoziţia Cyberint, 
pentru a fi utilizate în cadrul unui honeypot dezvoltat de CNC conectat la reţeaua CSM, adrese IP relevante 
specifice dferitelor categorii de locaţii geografice ce fac parte din clasele de adrese IP alocat instituţiei", iar 
Cyberint transmite către CSM informaţii actualizate privind vulerabilităţile sistemelor informatice şi de 
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comunicaţii, buletine informatice, rapoarte periodice cu privire la starea de securitate a reţelei informatice şi 
informaţii cu privire la ameninţările cibernetice constatate. 
Conectarea între cele două părţi se face prin linii de comunicare dedicate, protejate prin criptare, mai prevede 
protocolul. 
Potrivit acordului de colaborarea, CSM se obligă, printre altele, să nu blocheze sau să filtreze transmiterea către 
CNC a informaţiilor relevante stabilite de comun acord pentru detectarea, prevenirea şi contracarearea atacurilor 
cibernetice, să nu altereze informaţii transmise către CNC ,să pună la dispoziţia CNC datele şi informaţiile 
disponibile în cadrul reţelelor proprii, necesare derulării unor investigaţii în spaţiul cibernetic. 
Printre obligaţiile Centrului Naţional Cyberint se află evaluarea securitaţii informatice şi informarea cu privire la 
ameninţările cibernetice, suport pentru procedurile de intervenţii, spirjin în situaţii de criză de atacuri 
cibernetice,asigurarea confidenţialitatea structurii reţelelor, asigurarea respectării legii privind colectarea datelor 
transmise de CSM, precum şi legalitatea în cadrul acţiunilor solicitate de Consiliu. 
Între Consiliul Superior al Magistaturii (CSM) şi Serviciul Român de Informaţii (SRI) a mai fost încheiat un protocol 
în anul 2012, acesta fiind secret. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader: Este de văzut dacă pe baza protocoalelor dintre SRI şi instituţii din justiţie au avut loc 
condamnări nelegale/ Semnatarii ar putea răspunde penal 
Ministerul Justiţiei susţine că existenţa procoalelor dintre SRI şi instituţii din justiţie ar putea să fi dus la 
condamnări ilegale, iar dacă acordurile nu au respectat legea, condamnările ar putea fi revizuite. De asemenea, 
Toader a precizat că semnatarii protocoalelor ar putea răspunde penal. 
"Am cerut public desecretizare tututor acestor protocoale pe care le ştim sau nu le ştim. Ce facem în urma 
cunoaşterii conţinutului? Stăm şi ne minunăm? Pe baza acestei colaborări s-au derulat procese, s-au judecat 
cauze, au fost condamnaţi oameni. Întrebarea este dacă noi ştim că pe lângă lege au fost astfel de instrumente, 
poate mai sunt, pe baza acestor instrumente juridice care adaugă la lege au fost condamnaţi oameni. Putem 
spune noi într-un stat de drept , atât cât e statul de drept în România structurat, asta e condamnare intrată în 
puterea stabilităţii raportului juridic şi atât sau trebuie să facem ceva să scoatem la lumină şi eventualul caracter 
nelegal pe care îl are protocolul, iar pe bază de consecinţă condamnări nedrepte pe care unii le-au suferit. Este 
doar un început descretizarea, dar e de văzut dacă protcoalele au adăugat la lege, dacă pe baza acestora au avut 
loc condamnări nelegale şi netemeinice", a declarat Tudorel Toader la Antena 3.. 
Ministerul a explicat că desecretizarea se face printr-un acord al celor care au semnat protocolul, iar, în ceea ce 
priveşte răspunderea, instanţa de contencios administrativ poate să evalueze dacă documentul este legal sau nu. 
"Primul pas e să vrem, al doilea să ne adresăm instanţei de contencios să verifice legalitatea, după care avem 
proceduri fie extraordinare de revizunre a hotărârilor pronunţate pe baza procedurilor. Mai există încă o direcţie 
de abordare care nu este în competenţa mea, dacă nu cumva semnatarii s-au substituit legiutorului, dacă nu 
cumva s-a creat un conflict juridic de natură constituţională", a precizat ministrul. 
Referitor la protoculul ÎCCJ-SRI, ministrul a spus: "Nu trebuia să-l încheie, să-l aplice şi din momentul aflării trebuia 
să-l denunţe şi să ceară desecretizarea". 
"Dacă vorbim de răspunderea juridică, trebuie să vedem ce tip de răspundere juridică. Dacă desecretizându-l, 
declarându-l legal sau nelegal de instanţă să vedem care e fapta ce a general nelegalitate, dacă e infracţiune 
răspunderea e strict penală a celor care l-au semnat", a completat ministrul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Claudiu Manda, ales preşedintele Comisiei speciale pentru modificarea legilor siguranţei naţionale 
Comisia specială pentru modificarea legilor siguranţei naţionale s-a întrunit, marţi, pentru a-şi alege conducerea, 
preşedintele ales fiind deputatul PSD Claudiu Manda, urmând ca în perioada următoare să ceară structurilor din 
zona securităţii propuneri de modificare a legislaţiei. 
 “Am avut pe ordinea de zi aprobarea regulamentului de organizare a Comisiei. Au fost câteva propuneri din 
partea colegilor – unele acceptate, altele neacceptate – urmează ca acest regulament să-l trimitem astăzi către 
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Birourile permanente reunite spre a fi aprobate, sperăm ca foarte repede să se întrunească, să aprobe 
regulamentul, să putem intra în activitate”, a declarat Claudiu Manda. 
Deputatul PSD a precizat că ca în perioada următoare va cere structurilor din zona securităţii propuneri de 
modificare a legislaţiei. 
“Am discutat şi acest aspect. Am discutat ca imediat ce va fi aprobat regulamentul, să ne vedem şi să trimitem 
adrese către toate structurile din zona securităţii naţionale, prin care să le solicităm propuneri de modificare a 
legislaţiei în domeniul lor, să dăm un termen, probabil de două săptămâni şi la fel şi parlamentarii, şi grupurile 
parlamentare, inclusiv de la Direcţia Legislativă să solicităm un studiu comparat pe diferite teme europene. (...). 
Am discutat despre accestul presei. În regulament spune că, de regulă, şedinţele sunt publice, probabil că aşa o să 
se întâmple, dar în momentul în care o să avem discuţii punctuale cu structurile de informaţii, probabil că aceste 
şedinţe nu vor fi publice”, a spus Claudiu Manda. 
Manda a susţinut că legislaţia în domeniu securităţii naţionale trebuie “împrospătată”. 
“Vorbim de legi din ’91, modificate pe aici, pe acolo sau legi din ’98 sau ’92, vorbim de ameninţări la adresa 
securităţii naţionale care nu mai au legătură cu ce se întâmpla în ’91. Vorbim de respectarea drepturilor omului şi 
de măsurile intruzive care trebuie reglementate voarte bine, vorbim de posibilităţi de abuzuri, ne uităm încă la 
nişte concluzii la Comisia SRI, dar aceste lucruri ar trebui reglementate să nu mai existe nici bănuieli, nici 
interpretări, ori o relaţie destul dec lară între Parlament şi aceste structuri. Sunt mai multe lucruri de stabilit, dar 
este foarte important să împrospătăm legislaţia”, a spus deputatul PSD. 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a adoptat, miercuri, înfiinţarea Comisiei speciale pentru 
modificarea Legilor din domeniul siguranţei naţionale, forul legislativ putând şi iniţia propuneri legislative în 
domeniul securităţii naţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul privind închisoarea part-time, la vot în Camera Deputaţilor 
Proiectul legislativ privind măsurile alternative de executare a pedepselor intră miercuri la vot în plenul Camerei 
Deputaţilor. Potrivit proiectului, prin decizia judecătorului, condamnaţii pentru fapte fără violenţă, care nu sunt 
recidivişti şi care au o pedeapsă de maximum cinci ani, beneficiază de măsura arestului la domiciliu sau în zilele de 
sâmbătă şi duminică. 
Luni, Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a dat aport favorabil proiecului, cu 13 voturi „pentru”, nouă voturi 
„împotrivă” şi două abţineri. 
În 11 aprilie, Comisia juridică a decis că persoanele condamnate pentru infracţiuni cu violenţă sau care au profitat 
de starea de neputinţă fizică sau psihică a victimei, persoanele condamnate pentru corupţie şi persoanele 
recidiviste nu vor putea să îşi ispăşească pedeapsa acasă sau în weekend. 
De asemenea, Comisia juridică a decis că „măsura alternativă de executare a pedepsei privative de libertate a 
executării la domiciliu constă în executarea la domiciliu a pedepsei privative de libertate cu supraveghere din 
partea unor lucrători anume desemnaţi de către Ministerul Afacerilor Interne cu sau fără brăţară electronică”. 
Iniţial, proiectul prevedea măsuri de arest la domiciliu şi pentru categoriile enumerate mai sus, iar preşedintele 
Comisiei juridice, Eugen Nicolicea, a spus că modificările au fost aduse deoarece „opinia publică nu doreşte aşa 
ceva”. 
O altă prevedere stabileşte că judecătorul de supraveghere a privării de libertate va dispune stabilirea unei măsuri 
alternative de libertate pentru persoanele care au executat, fara a fi sanctionate, jumatate din fracţia minimă de 
executat in sistemul penitenciar. 
Astfel, hotărârea privind stabilirea măsurii aplicării acesteia se comunica deţinutului in termen de 3 zile de la 
pronunţare, iar în situaţia in care a fost amanata aplicarea unei masuri alternative de executare a pedepsei, 
deţinutul poate contesta hotararea tot in 3 zile de la comunicare ei, la judecatoria din raza locului de deţinere, dar 
hotararea pronunţata de judecătorie este definitiva. 
Potrivit amendamentelor adoptate de Comisia juridică, măsurile alternative de executare a pedepsei privative de 
libertate sunt măsuri de natură judiciară, dispuse de judecătorul de supraveghere a executării pedepsei, constând 
în înlocuirea măsurii executării pedepsei principale cu închisoarea în regim de detenţie cu măsura executării 
acesteia la domiciliu, în libertate sau în regim special penitenciar. Astfel, judecătorul de supraveghere a executării 
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pedepsei poate dispune una dintre măsurile alternative pentru persoanele condamnate, care au efectuat fracţia 
de 1/5 din pedeapsă necesară pentru luarea în discuţie a regimului de detenţie, membrii comisiei au decis că este 
vorba despre persoane condamnate la pedepse de până la 5 ani. 
Proiectului mai prevede că măsurile alternative de executare a pedepsei privative de libertate sunt executarea la 
domiciliu a pedepsei, executarea fracţionată a pedepsei privative de libertate în timpul săptămânii la domiciliu şi 
în zilele de sâmbătă şi duminică într-un centru special înfiinţat pentru această măsură de executare, precum şi 
executarea pedepsei în regim mixt, la domiciliu, cu prestarea de zile de muncă în folosul comunităţii în echivalent. 
La decizia judecătorului, condamnaţii pentru fapte fără violenţă, care nu sunt recidivişti şi care au o pedeapsă de 
maximum cinci ani, beneficiază de măsura arestului la domiciliu sau în zilele de sâmbătă şi duminică. 
Preşedintele Comisiei juridice din Camera Deputaţilor, deputatul PSD Eugen Nicolicea, le-a reproşat luni 
jurnaliştilot că au prezentat proiectul „într-un mod mai mult sentimental decât într-un mod juridic”. 
Nicolicea a susţinut că el a propus ca şi persoanele condamnate pentru corupţie să beneficieze de această lege: 
„Punctul meu de vedere era acela că odată condamnat, toţi condamnaţii sunt egali şi au de ispăşit nişte pedepse". 
Referitor la amendamentul potrivit căruia vor fi desemnaţi de către Ministerul Afacerilor Interne lucrători anume 
pentru a supraveghea cu sau fără brăţară electronică persoana  arestată la domiciliu, Nicolicea a spus că aceştia 
vor fi selectaţi din rândul specialiştilot, iar brăţara electronică prin care vor fi monitorizaţi cei arestaţi înseamnă „o 
hartă pe un ecran unde este urmărită persoana în cauză”. 
„Vor fi selectaţi din rândul specialiştilor. Brăţara electronică înseamnă să ai o hartă pe un ecran şi să fie un 
lucrător specializat în lucru cu acestă aparatură. Vezi că s-a deplasat cineva de la domiciliu, sesisezi, nu te duci tu, 
că nu eşti cel care pune în ordine, ci semnalezi pe cel mai apropiat lucrător de poliţie să reacţioneze. Nu este un 
mare lucru”, a explicat acesta. 
De asemenea, întrebat ce se întâmplă cu persoanele care nu vor fi supravegheate cu brăţară electronică, Nicolicea 
a spus: „Sunt persoane care trebuie să se prezinte la control o dată, de două ori pe săptămână şi, fiind repartizaţi 
pe întreg teritoriul ţării, sunt mai puţine persoane pe care nu ar avea cine să le supravegheze, cel puţin un şef de 
post şi un agent este în fiecare comună, nu? Ei bine, în situaţia în care respectivii încalcă această chestiune, 
reacţionează autorităţile locale. Cu privire la încălcările respective, să ştiţi că acesta este subiectul care trebuie 
punctat, că nu pleacă nimeni să execute o măsură alternativă dacă nu dispune judecătorul, ori dacă judecătorul a 
constatat că persoana respectivă poate să beneficieze de astfel de măsură, va beneficia. Sper că nu vă manifestaţi 
neîncrederea într-un judecător sau în independenţa judecătorului”. 
(Sursa: news.ro) 
 

Forumul Judecatorilor cere sefei CSM sa sustina joi, la discutiile de la Consiliul Europei, sesizarea Comisiei de la 
Venetia pe Legile Justitiei 
Forumul Judecatorilor din Romania cere sefei CSM, Simona Marcu, sa sustina, joi, in cadrul Adunarii Parlamentare 
a Consiliului Europei sesizarea Comisiei de la Venetia, in cazul celor trei legi ale Justitiei. 
 
Este ultima sansa ca proiectele legislative sa ajunga pe masa unor experti independenti inainte de a fi promulgate. 
 
Comisia de Monitorizare a Adunarii Parlamentare a Consiliului Europei (APCE) va relua joi discutiile privind 
solicitarile ca Legile Justitiei sa fie trimise spre analiza Comisiei de la Venetia. Asta dupa ce, luni, Comisia Juridica a 
APCE a decis ca acestea sa fie trimise pentru analiza Comisiei de la Venetia. 
 
Aceasta din urma este un for consultativ al Consiliului Europei, dar extrem de relevant in materie de drept 
constitutional. 
 
Pe scurt, joi va fi ultima sansa ca cele trei legi ale Justitiei sa ajunga pe masa unor experti independenti inainte de 
a fi promulgate, in conditiile in care Guvernul a refuzat sa le trimita Comisiei de la Venetia, iar presedintele Klaus 
Iohannis a asteptat mai intai controlul CCR, scrie Adevarul. 
 
Solicitarea FJR 
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Forumul Judecatorilor din Romania cere sefei CSM, Simona Marcu, "sa respecte vointa majoritatii absolute a 
adunarilor generale ale instantelor si parchetelor" exprimata in toamna anului 2017, a celor 4.000 de magistrati 
semnatari ai Memoriului pentru retragerea Legilor Justitiei, precum si cele doua avize consecutive emise de plenul 
CSM, si sa sustina sesizarea de catre APCE a Comisiei de la Venetia. 
 
"Orice alt punct de vedere ar desconsidera implicit vointa majoritatii covarsitoare a magistratilor romani pentru 
consolidarea statului de drept, mentinerea unei legislatii privind sistemul judiciar ancorata in traditiile 
constitutionale ale statelor membre UE si valorilor promovate de Consiliul Europei", a precizat FJR, intr-un 
comunicat remis Ziare.com. 
 
La dezbaterile de joi vor participa: judecatorul Simona Marcu (presedintele CSM), Titus Corlatean (senator PSD), 
Ionut Stroe (deputat PNL), Thomas Markert (secretar al Comisiei de la Venetia) si Gianluca Esposito - secretar 
executiv al GRECO, grupul de State Impotriva Coruptiei (GRECO), organism al Consiliului Europei care a intocmit 
un raport extrem de critic fata de Legile Justitiei adoptate recent la Bucuresti. 
 
Precedentul Plesoianu & Serban 
 
Nu e pentru prima data cand un proiect legislativ din Romania ar ajunge la Comisia de la Venetia via Consiliul 
Europei, mai arata Adevarul. 
 
S-a mai intamplat si cu initiativa care punea piedici serioase ONG-urilor, semnata de parlamentarii PSD Serban 
Nicolae si Liviu Plesoianu, si care a fost desfiintata de expertii europeni in drept constitutional. Asadar, exista 
precedent. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 ALERTĂ - Klaus Iohannis, întâlnire CRUCIALĂ cu Mugur Isărescu la Palatul Cotroceni 
Preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte, miercuri, cu conducerea Băncii Naţionale a României, informează 
Administraţia Prezidenţială.  La întâlnire vor participa guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi prim-viceguvernatorul 
instituţiei, Florin Georgescu. 
Întâlnirea va avea loc miercuri, la ora 12,00, la Palatul Cotroceni. 
Klaus Iohannis a declarat, luni, că va fi mediator între Guvern şi Banca Naţională a României, urmând să invite cele 
două părţi la Cotroceni. 
"Este posibil ca anumite abordări ale Cotroceniului şi BNR să semene, dintr-un motiv simplu, suntem oameni care 
înţelegem legile economiei şi vedem ce se intâmplă. Această abordare de a arunca în curtea BNR inflaţia, 
creşterea dobânzilor este fundamental greşită (...) Politicile fiscale ale guvernanţilor au dus la creşterea 
dobânzilor. Problema poate fi rezolvată printr-o abordare responsabilă şi politici guvernamentale sustenabile. 
Guvernele PSD nu au înţeles foarte bine urmările politicilor pe care le-au pus în practică, au trecut cu lejeritate 
peste argumentele Opoziţiei, ale mele. Ea poate fi corectată, dar dacă mai stăm mult se va ajunge la dezechilibre 
în scurt timp. Animozitatea BNR şi Guvern e profund dăunătoare. Voi face o mediere, adică vin la aceeaşi masă 
parţile care au o opinie diferită. În zilele următoare, voi invita şi pe unii şi pe alţii la Cotroceni", a declarat 
preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a spus că "s-a mers cam departe cu unele afirmaţii destul de contondente în ultima vreme. Sper că 
vom ajunge la un numitor comun". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 REUNIUNE la nivel înalt la Palatul Victoria. Viorica Dăncilă i-a primit pe premierii Greciei şi Bulgariei şi pe 
preşedintele Serbiei 
Premierul Viorica Dăncilă i-a primit, marţi, la Palatul Victoria, în cadrul unei reuniuni cvadrilaterale, pe 
preşedintele Serbiei, prim-ministrul Greciei şi premierul Bulgariei, tema de discuţie anunţată fiind perspectiva 
europeană a întregii regiuni. 
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Premierul Viorica Dăncilă i-a primit, marţi, la Palatul Victoria pe prim-ministrul Greciei, Alexis Tsipras, premierul 
Republicii Bulgaria, Boiko Borisov, şi pe preşedintele Republicii Serbia, Aleksandar Vučić. 
“Dezbaterile din cadrul reuniunii de la Bucureşti se vor concentra pe proiectele de interconectare regională, stadiul 
aderării Serbiei la UE şi perspectiva europeană a întregii regiuni. În acest context, vor avea loc consultări la nivel 
înalt între prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, preşedintele Republicii Serbia, Aleksandar Vučić, prim-
ministrul Greciei, Alexis Tsipras, şi prim-ministrul Republicii Bulgaria, Boiko Borisov”, se arăta într-un comunicat 
remis luni MEDIAFAX. 
Cei patru oficiali urmează să susţină o declaraţie comună de presă începând cu ora 18.20, la Palatul Victoria. 
Reuniunea cvadripartită cu participarea premierilor Bulgariei şi Greciei şi a preşedintelui Serbiei este cea de-a 
treia ediţie a acestui format, după cele organizate în octombrie 2017, la Varna şi în decembrie 2017, la Belgrad. La 
finalul evenimentului, cei patru oficiali vor susţine declaraţii de presă comune. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvern: Premierul Viorica Dăncilă va efectua o vizită oficială în Statul Israel 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă va efectua, în perioada 25-26 aprilie, o vizită oficială în Statul Israel, la invitaţia 
omologului său israelian, Benjamin Netanyahu, unde va avea întâlniri şi cu preşedintele Statului Israel, Reuven 
Rivlin, precum şi cu liderul opoziţiei din Knesset, Isaac Herzog. 
”Agenda vizitei include întrevederi cu omologul israelian, Benjamin Netanyahu, preşedintele Statului Israel, 
Reuven Rivlin, şi cu liderul opoziţiei din Knesset, Isaac Herzog. De asemenea, premierul Viorica Dăncilă va avea o 
întrevedere cu Theophilos al III-lea, patriarhul grec-ortodox al Ierusalimului. Vizita prim-ministrului României în 
Statul Israel se înscrie în seria de contacte politico-diplomatice destinate marcării aniversărilor care fac din 2018 
un an de referinţă pentru relaţia bilaterală, respectiv 70 de ani de la crearea Statului Israel, 70 de ani de relaţii 
diplomatice neîntrerupte şi 100 de ani de la crearea statului român modern”, se arată într-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, discuţiile vor fi axate pe evaluarea stadiului relaţiilor bilaterale româno-israeliene, cu accent 
pe identificarea oportunităţilor de valorificare suplimentară a cooperării în domenii de interes comun. De 
asemenea, discuţiile vor prilejui un schimb de opinii asupra evoluţiilor politice şi de securitate în plan regional şi 
global. 
”Cu ocazia prezenţei în Israel, prim-ministrul Viorica Dăncilă va vizita Memorialul Martirilor şi Eroilor 
Holocaustului <Yad Vashem>”, se mai arată în comunicatul Executivului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Integrarea minorităţilor române şi germane merită o atenţie politică sporită 
Preşedintele Klaus Iohannis l-a primit marţi la Palatul Cotroceni pe Christian Wulff, fost preşedinte al Germaniei, 
iar în cadrul discuţiilor cei doi oficiali au pus accentul pe relaţiile bilaterale şi pe prioritizarea politică asupra 
integrării comunităţilor de români şi germani din ambele ţări. 
"Preşedintele Klaus Iohannis a evidenţiat, în acest cadru, necesitatea ca dialogul politic bilateral să fie dezvoltat pe 
toate palierele pentru impulsionarea cooperării sectoriale, dincolo de relaţia foarte bună la vârf. De asemenea, a 
evocat rolul foarte important, de liant, pe care comunitatea română din Germania şi minoritatea germană din 
România o au în consolidarea relaţiei bilaterale. Preşedintele României a subliniat că problematica bunei integrări 
şi contribuţiei minorităţilor române şi germane merită o atenţie politică sporită. Fostul Preşedinte Christian Wulff 
a evocat importanţa dimensiunii economice a relaţiei bilaterale şi satisfacţia investitorilor germani prezenţi în ţara 
noastră. În acest context, Preşedintele Klaus Iohannis a accentuat condiţiile economice favorabile oferite de piaţa 
din România şi a încurajat companiile germane să îşi menţină încrederea şi atitudinea pozitivă faţă de România şi 
să continue să investească în ţara noastră", se arată în comunicatul de presă al Administraţiei Prezidenţiale remis 
MEDIAFAX. 
Cei doi oficiali au discutat şi despre marile dosare care vor trebui gestionate de preşedinţia română a Consiliului 
Uniunii Europene din 2019, cât şi despre contextul politic european de la acel moment. 
Iohannis a arătat că preluarea de către România a preşedinţiei Consiliului UE reprezintă o oportunitate şi că are în 
vedere o abordare pragmatică, cu obiective fezabile, astfel încât cetăţenii să poată percepe rezultatele tangibile şi 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
valoarea adăugată a proiectului european. Şeful statului a asigurat că se va implica personal în exercitarea cu 
succes de către ţara noastră a acestui rol important. 
Oficialul german a transmis că, prin profilul său puternic pro-european, România are vocaţia şi legitimitatea de a 
contribui la consolidarea UE, exprimându-şi speranţa că preluarea preşedinţiei României a Consiliului UE în 2019 
"va conferi vitalitate proiectului european şi că va reprezenta un veritabil impuls de dezvoltare", conform sursei 
citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a aprobat OUG-ul ce prevede accesul neîngrădit la terapii pentru pacienţii cu afecţiuni grave 
Guvernul a aprobat, în şedinţa de marţi, o ordonanţă de urgenţă privind accesul neîngrădit la terapii pentru 
pacienţii cu afecţiuni grave, a anunţat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
"Prin acest act normativ se asigură accesul pacienţilor cu afecţiuni grave, adică oncologice, boli grave, boli rare, 
hepatita C, afecţiuni cardiovasculare sau scleroză multiplă la toate medicamentele destinate unei indicaţii 
terapeutice în concordanţă cu starea sănătăţii pacienţilor, şi nu la un singur medicament, aşa cum era 
reglementat până-n acest moment", a declarat Nelu Barbu la Palatul Victoria, precizând că ordonanţa a fost 
adoptată la propunerea Ministerului Sănătăţii. 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului a adăugat că "la baza încheierii contractelor cost-volum-rezultat vor sta 
mecanisme distincte de tip progresiv, fie pacient - volume, fie cost efectiv pe pacient cu rezultat medical". 
"Se asigură astfel predictibilitatea costurilor atât pentru bugetul Fondului Naţional de Asigurări Sociale de 
Sănătate, cât şi pentru deţinătorii de autorizaţie de punere pe piaţă. Pentru pacienţi nu va exista nicio contribuţie 
personală, diferenţa dintre preţul de comercializare şi costul efectiv pe pacient se va datora de către deţinătorii 
de autorizaţie de punere pe piaţă cu titlu de contribuţie trimestrială", a mai declarat Nelu Barbu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Veste proastă pentru românii cu credite în lei. ROBOR face un nou salt şi ajunge la cel mai înalt nivel din 
ultimii trei ani şi jumătate 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a crescut 
marţi la 2,28%, de la 2,22%, urmat şi de indicii la şase şi nouă luni, conform datelor publicate de Banca Naţională a 
României (BNR). 
Este cea mai mare valoare ROBOR din ultimii trei ani si jumătate, după ce în 27 octombrie 2014 indicele a fost de 
2,33%. 
Indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, a crescut la 2,52%, de la 2,49%. 
Indicele ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii platită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a crescut de la 2,56% la 2,57%. 
Indicele ROBOR la 12 luni a crescut la 2,62%, de la 2,60%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care bancile românesti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotatiilor practicate de zece bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
  

 Ministrul Finanţelor confirmă că Declaraţia Unică va avea putere de titlu executoriu. Executarea silită a 
contribuabililor restanţieri se va face mult mai repede 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a confirmat marţi că Declaraţia Unică introdusă prin noua legislaţie 
fiscală va avea putere de titlu executoriu, astfel că executarea silită a contribuabililor restanţieri se va putea face 
mult mai repede decât în prezent. 
„ANAF nu va mai emite Decizii de impunere, ceea ce înseamnă că Declaraţia Unică are acest caracter, de titlu 
executoriu. Lucrurile se simplifică din toate punctele de vedere, deci se simplifică şi din acest punct de vedere”, a 
spus Eugen Teodorovici. 
„Contribuabilul îşi trece el însuşi care-i sunt veniturile şi care îi sunt obligaţiile faţă de stat. Da, executarea silită se 
va putea face mult mai repede, dar nu asta se urmăreşte. E o abordare europeană”, a mai spus ministrul 
Finanţelor. 
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Declaraţia fiscală unică (Declaraţia 212), recent introdusă în legislaţie pentru declararea, impozitarea şi taxarea 
veniturilor extrasalariale, va deveni titlu executoriu atunci când se va atinge scadenţa la obligaţiile de plată, au 
atenţionat experţii companiei de consultanţă juridică CON-firm. 
„Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF) foloseşte direct informaţiile din Declaraţia 212 pentru a soma 
neplătitorul, fără a mai fi necesară emiterea deciziilor de impunere, aşadar se poate ajunge mai repede la 
executarea silită”, se arată într-un comunicat transmis luni de companie. 
„Titlul de creanţă fiscală devine titlu executoriu la data la care se împlineşte scadenţa sau termenul de plată 
prevăzut de lege, se prevede în Codul de procedură fiscală. O decizie de impunere, de exemplu, e un titlu de 
creanţă fiscală; la fel, o declaraţie fiscală. Faptul că se ajunge la scadenţă şi plata nu s-a realizat face ca acest titlu 
să fie folosit de ANAF pentru a executa silit contribuabilul, fără alte formalităţi”, spune Agnes Ghiţă, expert fiscal 
în cadrul CON-firm. „Nou introdusă în legislaţia fiscală, Declaraţia unică 212 este un astfel de document - titlu de 
creanţă fiscală - pe care ANAF îl poate folosi pentru a executa silit contribuabilii care nu au plătit la termen taxele 
la stat”, adaugă Agnes Ghiţă. 
Termenul de plată pentru sumele declarate în formularul 212 este data de 15 martie a anului următor realizării 
venitului. Până la acest termen, contribuabilii pot face plăţi în baza formularului depus la ANAF. Odată depăşit 
termenul, ANAF poate să execute silit neplătitorii, folosindu-se de Declaraţia 212. „Este de reţinut că executarea 
silită fiscală se face de către executorii ANAF, şi nu de către executorii judecătoreşti - la care merge, de obicei, un 
privat care are de recuperat o creanţă”, se menţionează în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect privind datele personale: Cine le poate folosi / Carmen Dan: Şi statul va fi sancţionat 
Proiectul care vizează folosirea datelor personale prevede, printre altele, modul în care statul poate să folosească 
datele personale ale fiecărui cetăţean, dar şi sancţiunile pentru utilizarea necorespunzătoare, Carmen Dan, 
ministrul de Interne, susţine că şi statul cade sub incidenţa sancţiunilor. 
„Nu am făcut altceva decât să transpunem un Regulament European. Nu ştiu ce declară cei de la PNL. În 
eventualitatea în care îmi şi pun la dispoziţie neclarităţile pe care le au am toată disponibilitatea să clarific. Nu 
(acesz proiect nu prevede ca statul să nu fie sancţionat-n.r.). Acest proiect de lege prevede un mecanism de 
prevenţie. Astfel încât atunci când se constată o eventuală abatere să se înştiinţeze şi să se întocmească un plan 
de măsuri în aşa fel încât acea abatere să fie corectată”, a declarat Carmen Dan, ministrul de Interne, marţi în 
Parlament. 
„Se stabileşte printr-o propunere legislativă cadrul dispozitiv şi de administrare şi printr-o altă propunere 
legislativă se stabileşte cadrul de sancţionare”, spus Dan. 
Întrebată dacă statul va putea fi sancţionat, Carmen Dan a răspuns afirmativ. 
„Concret, da, cu aceleaşi limite ale sancţiunilor (ca şi pentru instituţiile private-n.r.). Voi fi în comisie şi în 
Parlament ca să susţin această iniţiativă. (...) Era nevoie (de această iniţiativă legislativă-n.r.) pentru că aveam 
termen de transpunere”, a spus Carmen Dan. 
Alături de senatorul Şerban Nicolae, Carmen Dan a propus 6 amendamente la proiectul privind folosirea datelor 
personale. Printre acestea se află şi interzicerea prelucrării datelor genetice, biometrice sau a datelor privind 
sănătatea, în scopul unui proces decizional automatizat sau pentru crearea de profiluri este interzisă cu excepţia 
prelucrărilor efectuate de către sau sub controlul autorităţilor publice, în limitele puterilor ce le sunt conferite 
prin lege şi în condiţiile stabilite de legile speciale care reglementează aceste materii, care să prevadă şi garanţii 
adecvate pentru persoana vizată", se arată în expunerea de motive. 
La capitolul sancţiuni, se prevede că Autoritatea Naţională de Supraveghere "poate lua măsuri colective prevăzute 
de art. 58, alin. 2 lit. a-h şi lit. j din regulamentul general privind protecţia datelor. Constituie contravenţie fapta 
de încălcare de către autorităţile şi organismele publice a dispoziţiilor din Regulamentul General privind protecţia 
datelor referitoare la: a) obligaţiile operatorului şi ale persoanei împuternicite de operatori în conformitate cu 
articolele 8, 11, 25-39, 42 şi 43". 
Tot la capitolul sancţiuni, este prevăzut faptul că nerespectarea unei decizii sau unei limitări temporare sau 
definite asupra prelucrării sau a suspendării fluxurilor de date poate duce la sancţiune. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Fonduri europene de 155 milioane euro pentru sprijinirea studenților defavorizați, a doctoranzilor în 
antreprenoriat și a cercetătorilor 
Ministerul Fondurilor Europene a lansat două noi apeluri de proiecte, finanțate din Programul Operațional Capital 
Uman (POCU), prin care se acordă burse din fonduri europene studenților defavorizați, doctoranzilor și 
cercetătorilor postdoctorat. 
Prin astfel de inițiative, se urmărește stimularea cercetării universitare aplicate, a antreprenoriatului și a 
incluziunii sociale. 
Bursa Student antreprenor este o măsură care are drept obiectiv creșterea participării studenților din categorii 
vulnerabile la programe de studii de licență, eliminarea impedimentelor de integrare socioprofesională pe care le 
întâmpină în prezent studenții din mediul rural, cei din comunitățile dezavantajate economic, cei aparținând 
minorității roma, dar și persoanele cu dizabilități - studenți care au depășit vârsta de 24 ani. 
În cadrul proiectelor finanțate prin acest apel, se va acorda bursa Student antreprenor, în valoare de 300 lei lunar, 
timp de trei semestre de studii de licență. Studenții sprijiniți sunt cei care urmează cursuri de formare 
antreprenorială și care apelează la servicii de consiliere profesională. Acești tineri vor fi încurajați să își dezvolte 
competențele antreprenoriale și să realizeze planuri de afaceri. 
Acordarea bursei este condiționată de absolvirea studiilor terțiare/continuarea studiilor, în vederea creșterii 
numărului de cursanți şi de absolvenți din învățământul superior, în așa fel încât să fie combătut abandonul 
universitar, iar ofertele educaționale să fie corelate cu piața muncii. 
Valoarea totală a apelului de proiecte este de peste 71 milioane euro, din care contribuția Uniunii Europene este 
de 85%. 
Pot depune proiecte instituțiile de învățământ superior acreditate, publice şi private. 
Universitățile pot depune proiecte în valoare maximă de 1,7 milioane euro, în parteneriat cu alte instituții de 
învățământ superior acreditate, publice şi private, cu ONG-uri, inclusiv asociațiile studențești sau cu parteneri 
sociali. 
Cel de-al doilea ghid este dedicat sprijinirii doctoranzilor și cercetătorilor post-doctorat în antreprenoriat, prin 
corelarea acestor programe cu nevoile angajatorilor / pieței muncii. Astfel, investițiile din programul „Sprijin 
pentru doctoranzi și cercetători post-doctorat” au în vedere sprijinirea studenților înscriși la studii doctorale și a 
cercetătorilor postdoctorat și susținerea inițiativelor antreprenoriale conexate cu cercetarea universitară din 
domeniile 
cu potențial competitiv și specializare inteligentă. 
Practic, prin această intervenție este condiționată școala doctorală de includerea angajatorilor în creionarea 
programei dedicate acestui proiect și prin implicarea lor, alături de profesori, în stabilirea necesarului de 
competențe și de cercetare care trebuie dezvoltat de către doctorand sau cercetător. În acest fel, se asigură 
corelarea programelor cu nevoia de calificare și cercetare din piața muncii. 
Instituțiile de învățământ superior din regiuni mai puțin dezvoltate - Nord-Est,Nord-Vest, Vest, Sud-Vest Oltenia, 
Centru, Sud-Est și Sud-Muntenia - vor putea acorda, astfel, burse finanțate din fonduri europene pentru 
stimularea antreprenoriatului, conexat cu proiectele de cercetare. 
Prin acest apel dedicat doctoranzilor și cercetărilor se va acorda o bursă lunară, astfel: 
Bursa Doctorand antreprenor va avea o valoare de cel mult 400 euro/lună și se va acorda pentru o perioadă de 
maximum 12 luni consecutive, inclusă în ultimii 2 ani terminali ai studiilor de doctorat. 
Bursa Cercetător postdoctorat antreprenor va avea o valoare de cel mult 600 euro/lună și se va acorda pentru o 
perioadă de maximum 12 luni consecutive. 
Valoarea totală a apelului de proiecte este de 84,70 milioane euro, din care contribuția Uniunii Europene este de 
85%. 
Instituțiile de învățământ superior care au încheiat protocoale de colaborare cu angajatori pot depune proiecte în 
valoare maximă de 1,5 milioane euro. 
Educația, socotită în programul de guvernare factor strategic de dezvoltare a României, este un domeniu pe care 
îl susținem inclusiv prin finanțare din fonduri europene. Odată cu lansarea unor astfel de apeluri, urmărim 
creșterea calității educației, prin combaterea abandonului universitar și sprijinim, totodată, studenții defavorizați. 
Să nu uităm cât de importantă a devenit corelarea ofertelor educaționale cu nevoile pieței muncii. Crearea de noi 
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locuri de muncă, creșterea gradului de ocupare, mai ales în rândul tinerilor, astfel încât aceștia să poată avea o 
viață profesională și personală împlinită, pot fi realizate numai printr-un învățământ ancorat în realitățile pieței 
muncii. Pe lângă stimularea competențelor profesionale, accentul trebuie pus pe dezvoltarea spiritului 
antreprenorial. Prin apelul dedicat burselor doctorale pentru antreprenoriat, deschidem, practic, surse de 
finanțare pentru îndeplinirea obiectivelor pe care ni le-am propus, pentru a asigura un învățământ superior de 
calitate”, a declarat Rovana Plumb, ministrul Fondurilor Europene. 
Despre POCU 
Programul Operațional Capital Uman 2014-2020 are o alocare totală de 4,326 miliarde euro. POCU stabilește 
prioritățile de investiții, obiectivele specifice și acțiunile asumate de România în domeniul resurselor umane, 
pentru reducerea disparităţilor de dezvoltare economică şi socială dintre România şi Statele Membre UE. 
Din luna noiembrie 2017 până în prezent, Autoritatea de Management pentru Programul Operațional Capital 
Uman a lansat apeluri de proiecte în valoare de 1,38 mld. euro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Contractele de închiriere nu se mai înregistrează la Fisc 
Modificarea are loc în contextul în care veniturile din chirii se pot declara, mai nou, printr-un nou mecanism fiscal 
și folosind o nouă declarație (formularul 212). 
Normele Codului fiscal se vor modifica curând, conform unui document pus în dezbatere săptămâna trecută, 
astfel încât să dispară cerința înregistrării la Fisc a contractelor de închiriere din care rezultă veniturile impozabile, 
potrivit avocatnet.ro. 
Nu vor mai trebui duse la Fisc contractele de închiriere de către cei care obțin venituri din chirii, nici în 30 de zile 
de la încheiere, nici mai devreme și nici mai târziu. 
Necesitatea de a duce contractele la organul fiscal va dispărea din normele de aplicare a Codului fiscal, odată ce 
vor fi modificate printr-un proiect de hotărâre de Guvern pus în dezbatere la Ministerul Finanțelor Publice 
săptămâna trecută. Actul va trebui adoptat de Executiv și publicat în Monitorul Oficial ca să se aplice efectiv. 
În proiectul de norme în dezbatere nu se mai regăsește obligația de a duce contractul la Fisc în 30 de zile de la 
încheiere, iar acest aspect e subliniat și de inițiatorii proiectului, în normele fundamentale. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Energie mai ieftină după cartelul contoarelor 
Consiliul Concurenţei spune că înţelegerea privind contoarele de energie electrică poate să fi crescut artifical 
facturile pentru curent şi cu 20%. ANRE va trebui să calculeze cât a pierdut fiecare consumator în parte pentru a fi 
despăgubit. 
ANRE spunea recent că aşteaptă informarea oficială privind ancheta de concurenţă neloială pentru a lua măsuri. 
Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei: Atunci când se realizează un cartel, preţul creşte în medie 
cu 20%. Asta ar putea fi reducerea de preţ la acele contracte unde există o dovadă că există o înţelegere. Să 
estimăm cât de bine ne pricepem prejudiciul ăsta, şi apoi să nu se mai aprobe creşteri, sau să fie scăderi a 
tarifului de distribuţie ca să se recupereze acest prejudiciu. 
Consiliul a amendat cu 16 milioane de euro mai multe firme care, în colaborare cu un distribuitor şi cu un furnizor 
de curent, au crescut artificial preţurile contoarelor şi şi-au împărţit, timp de 8 ani, licitaţiile, ceea ce a dus la 
scumpirea nejustificată a energiei electrice. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România va semna Pactul european privind inteligenţa artificială, tehnologiei blockchain şi lansării radarului 
privind inovarea. Ţara noastră, printre ultimele care aderă la convenţie 
Guvernul a adoptat, marţi, un Memorandum privind aprobarea semnării de către România a declaraţiilor propuse 
de către Comisia Europeană privind cooperarea în domeniul inteligenţei artificiale, lansarea radarului privind 
inovarea şi dezvoltarea tehnologiei blockchain la nivel european. 
”România este un susţinător activ al iniţiativelor lansate în contextul strategiei privind piaţa unică digitală, dat 
fiind că acestea vor reduce barierele, vor îmbunătăţi accesul la servicii pentru toţi cetăţenii şi vor crea stimulente 
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pentru investiţii şi inovare, nu numai în domeniul telecomunicaţiilor, ci şi în toate sectoarele economice şi 
industriale. Noile tehnologii abordate în declaraţiile propuse pentru semnare se completează şi generează efecte 
multiple în diverse sectoare, cum ar fi serviciile publice, în care se va folosi în viitor tehnologia blockchain. 
Inteligenţă artificială este esenţială pentru viitoarea creştere economică şi a productivităţii europene, se 
estimează că piaţa roboţilor şi a soluţiilor de inteligenţă artificială va creşte cu 142 miliarde de euro până în 2020. 
Domeniul inteligenţei artificiale poate genera beneficii concrete în utilizarea eficientă a energiei, a apei, utilizarea 
redusă a pesticidelor în exploatările agricole, creşterea nivelului de precizie în chirurgie sau oferirea de asistenţă în 
situaţii periculoase sau dezastre naturale”, a declarat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, după 
şedinţa Executivului. 
Pe 10 aprilie, 24 de state membre ale Uniunii Europene şi Norvegia au semnat la Bruxelles o declaraţie de 
cooperare în domeniul Inteligenţei Artificiale (AI), în încercarea de a ţine pasul cu investiţiile făcute de SUA şi 
China, potrivit unui comunicat de presă publicat la acea vreme pe site-ul Comisiei Europene. România, Cipru, 
Croaţia şi Grecia sunt singurele state UE care nu au semnat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a avizat urmărirea penală a fostului ministru de Finanţe, Sebastian Vlădescu/ UPDATE: 
Percheziţii în Austria, în sediile firmei de construcţii Swietelsky 
Preşedintele Klaus Iohannis a avizat, marţi, urmărirea penală a fostului ministru de Finanţe, Sebastian Vlădescu, 
după ce DNA a solicitat anchetarea sa pentru două infracţiuni de luare de mită.Vlădescu 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, marţi, ministrului Justiţiei cererea de urmărire penală a lui Sebastian 
Vlădescu, în calitate de fost ministru al finanţelor publice în perioada august 2005-aprilie 2007, respectiv 
decembrie 2009-septembrie 2010. 
"Pentru faptele ce fac obiectul Dosarului penal nr. 89/P/2017 al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie – Direcţia Naţională Anticorupţie - Secţia de combatere a infracţiunilor asimilate infracţiunilor de corupţie, 
pentru săvârşirea a două infracţiuni de luare de mită (...) Totodată, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie a fost înştiinţat cu privire la formularea acestei cereri", transmite Administraţia Prezidenţială. 
Dosarul privind reabilitatea liniei de cale ferată Bucureşti-Constanţa, în care procurorii cer aviz pentru urmărirea 
penală în cazul fostului ministru al Finanţelor, Sebastian Vlădescu, a fost înregistrat la DNA în anul 2017, potrivit 
unui răspuns al Direcţiei la o solicitare MEDIAFAX. 
Procurorii nu au menţionat nici în comunicatul de presă dat miercuri care este numele companiei care ar fi dat 
mita. Din informaţiile publice reiese că asocierea de firme Swietelsky - Wiebe – Takenaka este constructorul 
lucrărilor. 
Percheziţii în Austria, la o firmă implicată în ancheta care îl vizează pe Sebastian Vlădescu 
Autorităţile austriece au efectuat o serie de percheziţii în sedii ale firmei de construcţii Swietelsky, în cadrul 
anchetei asociate dosarului fostului ministru de Finanţe Sebastian Vlădescu, relatează site-ul Nachrichten.at. 
 
Percheziţiile au avut loc săptămâna trecută în sedii din oraşul Linz ale companiei de construcţii Swietelsky. 
Este vorba de o anchetă efectuată de Direcţia austriacă pentru infracţionalitate financiară, a confirmat Adolf 
Scheuchenpflug, directorul companiei Swietelsky. 
Investigaţia vizează foşti angajaţi ai companiei suspectaţi că au "acţionat în mod ilegal" în legătură cu atribuirea 
unor contracte publice în România în urmă cu câţiva ani, precizează firma Swietelsky. 
Compania Swietelsky este specializată în construcţii feroviare, rutiere şi civile. În anul 2008, compania avea peste 
6.000 de angajaţi, iar în anul fiscal 2005-2006 a avut o cifră de afaceri de 1,1 miliarde de euro. Grupul este prezent 
şi în România, prin compania Swietelsky Construcţii Feroviare, care a avut în 2008 o cifră de afaceri de 113 
milioane de lei şi 193 de angajaţi. De asemenea, grupul mai deţine şi compania Drumserv Târgu Mureş şi 50% din 
compania Asfalt Dobrogea, care a inaugurat în noiembrie 2008 cea mai mare staţie de asfalt din România, în zona 
industrială a 
localităţii Ovidiu, judeţul Constanţa, în urma unei investiţii de cinci milioane de euro. 
Procurorii DNA au cerut şi primit aviz de urmărire penală a fostului ministru al Finanţelor Sebastian Vlădescu, în 
dosarul privind reabilitatea liniei de cale ferată Bucureşti-Constanţa. Procurorii nu au menţionat însă care este 
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numele companiei care ar fi dat mita. Din informaţiile publice reiese că asocierea de firme Swietelsky-Wiebe-
Takenaka este constructorul lucrărilor. 
Alte patru persoane, printre care şi Cristian Boureanu, sunt cercetate în dosar sub control judiciar pe cauţiune. 
Astfel, Mircea-Ionuţ Costea, fost angajat al Ministerului Finanţelor, este acuzat de trafic de influenţă şi 
complicitate la luare de mită, având stabilită o cauţiune de 1.500.000 euro. Mihaela Mititelu, la data faptelor 
persoană apropiată de conducerea C.N. C.F.R., acuzată de trafic de 
influenţă şi complicitate la luare de mită, trebuie să plătească o cauţiune de 1.000.000 euro. 
Cristian Boureanu, la data faptelor deputat în Parlamentul României, este acuzat de trafic de influenţă, având de 
achitat o cauţiune de 200.000 euro, iar Constantin Dascălu, secretar de stat în cadrul Ministerului Transporturilor, 
suspectat de luare de mită, are o cauţiune de 500.000 euro. Banii încasaţi ilegal reprezentau procente din 
valoarea fiecărei plăţi făcute de statul român şi erau achitaţi succesiv, pe măsură ce compania constructoare 
încasa, la rândul ei, contravaloarea lucrărilor efectuate, de la statul român (respectiv de la compania C.N. C.F.R.), 
spun procurorii, menţionând că activitatea infracţională s-ar fi desfăşurat în două etape. Prima etapă ar fi fost în 
perioada 2005-2014. 
"În contextul participării companiei străine la licitaţia organizată de C.N.C.F.R. pentru reabilitarea liniei Bucureşti – 
Constanţa, reprezentanţii acesteia au convenit cu Vlădescu Sebastian, Costea Mircea-Ionuţ (fost angajat al 
Ministerului Finanţelor) şi Mititelu Mihaela (persoană apropiată de conducerea C.N.C.F.R.), să le plătească 
eşalonat un comision de 3,5% din sumele încasate de la statul român. În schimb, cei trei se angajau să facă 
demersuri astfel încât să fie asigurată finanţarea suplimentară în vederea încheierii contractului şi pentru ca, 
ulterior, plăţile pentru lucrări să fie făcute la timp. Pentru remiterea sumelor de bani a fost creat un circuit fictiv, 
în baza căruia sumele de bani au plecat de la societatea străină şi au ajuns la persoanele sus-menţionate 
(respectiv Vlădescu Sebastian, Costea Mircea Ionuţ şi Mititelu Mihaela). În circuitul fictiv a fost interpusă o 
societate de avocatură, mai multe firme afiliate acesteia şi o serie de societăţi controlate de cei trei, fiind 
încheiate mai multe contracte fictive", arată DNA. 
Procurorii spun că Sebastian Vlădescu ar fi primit, cu ajutorul lui Mircea Costea şi al Mihaelei Mititelu, în conturile 
unor firme deţinute sau controlate de către persoane apropiate, suma de aproximativ 1 milion de euro 
(reprezentând partea sa din comisionul pretins), transferurile fiind justificate prin contracte fictive. 
"În perioada 2006-2014, conform aceleiaşi înţelegeri, inculpatul Costea Mircea Ionuţ a primit sume de bani 
totalizând aproximativ 4,5 milioane de euro, în baza unor contracte fictive încheiate cu firme deţinute sau 
controlate de către persoane apropiate, a beneficiat de decontarea contravalorii serviciilor turistice efectuate de 
el şi membrii familiei în perioada 2008-2014, a primit folosinţa unui autoturism de lux, i s-a plătit aportul la 
majorarea capitalului unei firme. Inculpata Mititelu Mihaela a primit sume de bani totalizând aproximativ 3 
milioane de euro, în baza unor contracte fictive încheiate cu firme deţinute sau controlate de către ea sau 
persoane apropiate", se arată în comunicatul DNA. 
A doua etapă despre care vorbesc procurorii este 2009-2014. "În cursul anului 2009, pe fondul schimbărilor 
politice ca urmare a alegerilor parlamentare din anul anterior şi al crizei economice care a dus la întârzierea plăţii 
facturilor, reprezentanţii aceleiaşi societăţi au ajuns la o nouă înţelegere privind plata unui comision de 10% din 
sumele încasate de la statul român în baza aceloraşi contracte de reabilitare a căii ferate, către Vlădescu 
Sebastian, către Constantin Dascălu (secretar de stat în cadrul Ministerului Transporturilor în perioada ianuarie 
2009 - octombrie 2010) şi către Cristian Boureanu (deputat în Parlamentul României). Concret, în perioada 23 
decembrie 2009 - 3 septembrie 2010, Vlădescu Sebastian şi Dascălu Constantin, secretar de stat în cadrul 
Ministerului 
Transporturilor, au acceptat promisiunea remiterii unor sume de câte 2 milioane de euro de la reprezentantul în 
România al companiei străine, pentru ca să îşi îndeplinească atribuţiile de serviciu într-un mod care să asigure, pe 
de o parte, finanţarea şi plata lucrărilor efectuate la tronsonul de cale ferată Bucureşti-Constanţa şi, pe de altă 
parte, finanţarea şi plata efectivă a TVA restantă de la lucrările efectuate la tronsonul Bucureşti – Câmpina", 
potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Șeful ArcelorMittal dă detalii despre vânzarea combinatului de la Galați 
Directorul ArcelorMittal Galaţi, Bruno Ribo, spune într-un interviu acordat News.ro că vânzarea combinatului 
nu este echivalentă cu închiderea. Angajaţii nu ar trebui să fie afectaţi. Procesul de vânzare ar putea dura 
câteva luni. 
Vânzarea combinatului de la Galaţi nu este echivalentă cu închiderea acestuia, iar angajaţii nu ar trebui să fie 
afectaţi, în condiţiile în care Comisia Europeană (CE) doreşte să ridice nivelul concurenţial în Europa şi nu să 
închidă capacităţi de producţie, a declarat, într-un interviu acordat pentru News.ro, directorul general al grupului 
de unităţi ArcelorMittal Galaţi – Skopje, Bruno Ribo. Procesul de vânzare ar urma să dureze câteva luni, după ce 
CE aprobă tranzacţia, termenul fiind 23 mai. 
Grupul ArcelorMittal a anunţat recent că a înaintat către CE o propunere de a vinde mai multe unităţi de 
producţie din Europa, între care şi combinatul de la Galaţi, în vederea finalizării achiziţiei combinatului Ilva din 
Italia, o decizie finală a Comisiei urmând să fie luată până pe 23 mai 2018. 
Preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, a precizat că CE este cea care va decide în privinţa vânzării 
activelor ArcelorMittal, inclusiv a combinatului din Galaţi, însă ulterior statul român are pârghii de intervenţie şi va 
putea să spună dacă îl acceptă sau nu pe cumpărător, mai ales dacă, din motive legate de securitatea României, 
cumpărătorul nu este în regulă. 
În ultimii ani, combinatul ArcelorMittal Galaţi a înregistrat o producţie medie de circa 2 milioane de tone de oţel 
pe an. Pe platforma siderurgică a combinatului lucrează circa 7.000 de persoane, dintre care aproximativ 5.500 
sunt angajaţi proprii ai ArcelorMittal, iar 1.500 ai unor firme contractoare. 
Prezentăm interviul acordat News.ro de către directorul general al grupului de unităţi ArcelorMittal Galaţi – 
Skopje, Bruno Ribo: 
Reporter: Care este semnificaţia achiziţionării Ilva (Italia) în paralel cu separarea unui număr de unităţi ale 
ArcelorMittal? De ce a fost aleasă această strategie? 
Bruno Ribo: Trebuie să reamintim că au fost solicitate companiei ArcelorMittal, de către Comisia Europeană, 
măsuri compensatorii legate de achiziţionarea companiei Ilva, în scopul menţinerii mediului concurenţial în 
Europa. Acesta nu este un lucru pe care Grupul nostru să-l fi anticipat. Pentru noi, logica se bazează pe profilul şi 
piaţa unităţilor avute în vedere. În cazul Galaţi şi Skopie, logica este că ne situăm în aceeaşi zonă geografică şi 
prezentăm un portofoliu similar de produse cu cel al Ilva. 
Reporter: Există posibilitatea ca noul proprietar să cumpere Galaţiul la un preţ mic şi mai apoi să îl revândă bucată 
cu bucată? 
Bruno Ribo: O eventuală vânzare a Combinatului nu este echivalentă, în niciun caz, cu închiderea. Combinatul este 
complet funcţional, perfect adaptat pieţei sale naturale, cu un portofoliu puternic de clienţi, un lanţ de 
aprovizionare sigur, cu muncitori calificaţi şi specialişti excelenţi, fără probleme în îndeplinirea niciunei obligaţiilor 
legale. Are un potenţial semnificativ de creştere, ceea ce îl face şi mai atractiv. Nu în ultimul rând, avem 
atractivitate având în vedere că suntem în interiorul Uniunii Europene. 
Cred că scenariul evocat de dumneavoastră porneşte de la un punct de vedere greşit. Din multele motive explicate 
mai sus, nu este scenariul pe care Uniunea Europeană doreşte să-l impună. Încă o dată: U.E. doreşte să ridice 
nivelul concurenţial în Europa şi nu să închidă capacităţi de producţie! 
Comisia a spus clar: "Vom aproba măsurile corective propuse numai dacă suntem convinşi că activele transferate 
vor continua să fie operate pe termen lung şi durabil în mâinile noului proprietar. Şi nu vom aproba un transfer în 
cazul în care acest lucru nu este garantat". 
Pe deasupra, să încercăm să lăsăm la o parte sentimentele şi emoţiile - ştiu că este dificil! – şi să gândim puţin. De 
ce ar vrea un nou investitor - după plata unei sume importante de bani - să închidă Combinatul? Oricine poate 
înţelege că obiectivul principal al acestuia va fi să obţină returnarea investiţiei sale, care se poate genera numai 
prin dezvoltarea afacerii. 
Reporter: Aţi primit vreo ofertă pentru vreuna din unităţille din pachetul de separare (engl: “remedy pack”). Dacă 
da, ce la ce companii? 
Bruno Ribo: Pentru că unitatea de la Galati este într-o formă bună şi atractivă, putem vedea interesul unor 
investitori diferiţi, dar este prematur să vorbim despre nume sau preţ. Termenul limită până la care Comisia 
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Europeană va lua o decizie este 23 mai. Presupunând că aprobarea va fi acordată, procesul de vânzare va dura 
câteva luni până la finalizare. 
Sunt optimist şi cred cu tărie că vom avea o tranziţie lină, care va dura câteva luni, pentru a asigura continuitatea 
tuturor proceselor. Nimeni nu ar trebui să fie afectat: angajaţi, clienţi, furnizori, contractori, în niciun fel. Acest 
lucru este foarte important: pentru a ne asigura un viitor promiţător, mai întâi trebuie să onorăm promisiunile şi 
obiectivele din planul de afaceri pentru 2018. 
Reporter: Intenţionaţi să vindeţi şi alte unităţi ArcelorMittal din România? 
Bruno Ribo: Nu avem în plan acest lucru. 
Reporter: Ce se va întâmpla cu cei 7.000 de angajaţi (5.500 ai Combinatului plus contractori) după vânzare? 
Bruno Ribo: Dacă evocaţi un scenariu brutal în care oamenii sunt concediaţi, nu există absolut niciun motiv pentru 
asta. Orice dezvoltare a afacerii va duce mai degrabă la crearea de locuri de muncă. 
Dar să nu ne păcălim singuri. Eforturile de îmbunătăţire a productivităţii prin eficientizare şi digitalizare vor 
continua, independent de proprietarul combinatului. Nu e nicio noutate aici. Acest lucru se întâmplă şi nu numai la 
Galaţi. 
Reporter: Cum estimaţi că va fi acest an pentru opraţiunile dumneavoastră din România? 
Bruno Ribo: Pe baza a ceea ce vedem astăzi, va fi un an mai bun ca 2017, de fapt cel mai bun an începând din 
2009. După cum ştiţi, în noiembrie 2017 am oprit fluxul cald pentru un pachet major de investiţii în valoare de 40 
de milioane de euro, în echipamente instalate mai ales la Oţelărie. Ultimul segment al acestui pachet a fost startat 
în urmă cu câteva săptămâni şi este conform aşteptărilor noastre. Ca urmare a acestor modernizări, putem vedea 
acum rezultate mai bune în calitatea produselor, fiabilitatea echipamentelor, volum mai mare şi o întărire a 
securităţii muncii pentru angajaţii noştri. 
Din 2009 ne-am angajat într-un proces de transformare de proporţii care îşi arată acum rezultatele. În ultimii 3 
ani, rezultatele operaţionale (EBITDA) au fost pozitive, 2018 arată acum mai bine ca 2017, securitatea oamenilor 
noştri la locul de muncă, fiabilitatea echipamentelor, calitatea produselor, serviciile oferite clienţilor, 
productivitatea, toate s-au îmbunătăţit substanţial. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Iniţiativa România a solicitat Departamentului de Stat al SUA suspendarea vizei lui Liviu Dragnea 
Iniţiativa România anunţă, marţi, că a cerut Departamentului de Stat al Statelor Unite suspendarea vizei şi 
aplicarea interdicţiei de a intra pe teritoriul SUA pentru Liviu Dragnea. 
Solicitarea, anunţă mişcarea civică, a fost făcută în baza Decretului 7750 din 12 ianuarie 2014, par. (1) lit. (c), par. 
3, par. 4 şi par. 6, emis de Preşedintele SUA, şi a Regulamentului 22 CFR 41.122. 
Conform Decretului 7750, având în vedere “efectele profund negative pe care corupţia instituţiilor publice le are 
asupra eforturilor Statelor Unite de a promova securitatea şi de a consolida instituţiile democratice şi sistemul 
pieţei libere”, precum şi “importanţa pe care Statele Unite şi comunitatea internaţională o acordă luptei împotriva 
corupţiei”, intrarea pe teritoriul american se suspendă în cazul demnitarilor ale căror fapte de “delapidare a 
banilor publici sau de amestec în procedurile judiciare, electorale sau alte proceduri publice au efecte negative 
serioase asupra intereselor naţionale ale Statelor Unite”. 
Decretul prezidenţial 7750 defineşte efectele negative serioase asupra intereselor naţionale ale Statelor Unite 
astfel: consecinţe asupra “activităţii economice internaţionale ale companiilor americane, obiectivelor SUA de 
asistenţă externă, securităţii SUA în faţa infracţionalităţii transnaţionale şi terorismului, sau asupra stabilităţii 
naţiunilor şi instituţiilor democratice”. 
"Liviu Dragnea îndeplineşte integral criteriile prevăzute de Decretul 7750, fiind condamnat, trimis în judecată sau 
cercetat penal în 4 dosare (3 în România şi unul în Brazilia) pentru fapte penale privind fraude electorale, fraudă 
cu fonduri publice europene, spălare de bani sau abuz în serviciu. De asemenea, domnul Liviu Dragnea este 
iniţiatorul unei ofensive începute în ianuarie 2017 împotriva statului de drept şi justiţiei independente, care pune 
în pericol atât stabilitatea Românei şi a instituţiilor democratice, cât şi investigarea infracţionalităţii 
transnaţionale, în special corupţia transfrontalieră şi terorismul", se arată într-un comunicat de presă al mişcării 
civice, remis marţi MEDIAFAX. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Mişcarea civică Iniţiativa România susţine că preşedintele PSD a devenit un "pericol grav şi iminent la adresa 
democraţiei, statului de drept, securităţii României şi a aliaţilor din UE şi NATO", iar acesta "trebuie să primească 
un semnal clar că România trebuie să rămână pe un drum democratic şi că parteneriatul strategic cu Statele Unite 
se bazează pe valori democratice comune şi pe respectarea deplină a standardelor statului de drept. 
"Deturnarea parcursului european şi euro-atlantic al României de către un inculpat cu interese penale împotriva 
intereselor a peste 20 de milioane de cetăţeni români trebuie să-şi găsească un răspuns fără echivoc şi definitiv, 
atât în România, cât şi în afara ei", se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE şi ONU cer reluarea dialogului politic pentru soluţionarea conflictului sirian 
Oficiali ai Uniunii Europene şi ai Organizaţiei Naţiunilor Unite au cerut, marţi, la Bruxelles, reluarea negocierilor 
politice pentru a pune capăt conflictului din Siria izbucnit în 2011, relatează site-ul Politico.eu. 
”Este nevoie de negocieri politice de substanţă. Aceasta este singura soluţie pentru Siria”, a declarat Federica 
Mogherini, Înaltul Reprezentant al UE pentru Afaceri Externe şi Politică de Securitate, în cadrul unei conferinţe pe 
tema conflictului din Siria ce a avut loc la Bruxelles. 
Mogherini a adăugat este nevoie de încetarea urgentă a ostilităţilor, în mod special pentru a asigura livrarea de 
ajutoare umanitare către populaţia civilă. 
Staffan de Mistura, reprezentantul special al ONU pentru Siria, a afirmat că situaţia din regiune s-a degradat în 
ultimele săptămâni, mai ales în urma atacului chimic atrbuit regimului condus de Bashar al-Assad şi în urma 
bombardamentelor efectuate de SUA, Franţa şi Marea Britanie împotriva Damascului. 
”Am văzut foarte clar în ultimele săptămâni că escaladarea militară a conflictului nu aduce nicio schimbare. Din 
contră, trecem printr-un moment foarte dificil”, a declarat de Mistura. 
Siria se confruntă, începând din martie 2011, cu revolte reprimate violent şi cu un conflict militar între regimul 
Bashar al-Assad, sprijinit de Rusia şi Iran, forţele opoziţiei şi grupuri militante şi teroriste, inclusiv organizaţia 
extremistă sunnită Stat Islamic. Bilanţul conflictului depăşeşte 340.000 de morţi. 
(Sursa: Mediafax) 
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